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Nyomtatott és online sajtó 
 

Másodszor keresi fel a gyimesi csángó iskolát Magyarország köztársasági elnöke  
2025. június 5. – Krónika 

Székelyföldi útja keretében Gyimesfelsőlokra is ellátogat Sulyok Tamás, Magyarország 

köztársasági elnöke. Az államfő június 6-án, pénteken a gyimesfelsőloki Árpád-házi Szent 

Erzsébet Római Katolikus Teológiai Líceum megtekintésével kezdi székelyföldi 

magánlátogatását. Berszán Lajos tiszteletbeli kanonok, az iskola alapítója a Krónikának 

elmondta, megtiszteltetés számukra, hogy a magyar államfő felkeresi iskolájukat, a fogadására 

ünnepi műsorral készülnek. „Korábban már felkereste iskolánkat Sólyom László köztársasági 

elnök is, aminek akkor is nagyon örvendtünk. Megtiszteltetés, hogy másodszor látogat el 

hozzánk magyar államfő, diákjaink ez alkalomból népviseletbe öltöznek, és zenés-verses 

műsorral is készülnek, és bízunk abban, hogy beszélgetni is tudunk majd Magyarország 

köztársasági elnökével” − fejtette ki Berszán Lajos Magyar Örökség díjjal kitüntetett 

nyugalmazott római katolikus plébános.  

 

Orbán Viktor: megdupláztuk a Székelyföld megsegítésére összegyűjtött 

támogatást 
2025. június 5. – MTI, Krónika, Székelyhon.ro, 24.hu, Hír TV 

Megduplázta a Székelyföld megsegítésére összegyűjtött támogatást a kormány, az erről szóló 

kormányhatározatot csütörtökön írta alá Orbán Viktor miniszterelnök. A Facebook-oldalára 

feltöltött videóban a kormányfő azt mondta, szerdán a magyarok 166 millió forintot gyűjtöttek 

össze Székelyföld megsegítésére, a kormány vállalta, hogy ugyanekkora összeget mellé tesz, 

most ez meg is történik. A videóban Orbán Viktor aláírta kormányhatározatot és ismertette 

annak címét: Székelyföld megsegítéséhez szükséges kormányzati intézkedések. A több mint 

160 millió forint a közmédia Összetartozunk - Összefogás Székelyföldért című egész napos 

adománygyűjtő műsorában gyűlt össze szerdán. 

 

Orbán Viktor a Karmelita kolostorban tárgyalt Kelemen Hunorral 
2025. június 5. – MTI, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demokrata, Vasárnap.hu, maszol.ro, 

erdon.ro 

Orbán Viktor miniszterelnök csütörtökön a Karmelita kolostorban fogadta Kelemen Hunort, a 

Romániai Magyar Demokrata Szövetség elnökét. A megbeszélés középpontjában a parajdi 

sóbányát ért természeti katasztrófa állt, amely súlyos következményekkel járt a térség 

gazdaságára és turizmusára nézve. A felek áttekintették a helyreállítási munkálatok állását, 

valamint a károk mértékét. Orbán Viktor hangsúlyozta: a katasztrófa nemcsak helyi, hanem 

nemzeti ügy is, amely közös fellépést igényel, ezért a magyar kormány az RMDSZ 

iránymutatása mellett minden szükséges támogatást megad Székelyföldnek – tájékoztatta az 

MTI-t a Miniszterelnöki Kommunikációs Főosztály. 
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Semjén Zsolt: Potápi Árpád Jánosnál a magyarsága nem járulékos elem volt, 

hanem a lényegadó karaktere 
2025. június 5. – MTI, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demokrata, Vasárnap.hu, Hír TV, 

Vajma.info, Pannon RTV 

Potápi Árpád Jánosnál a magyarsága nem járulékos elem volt, hanem a lényegadó karaktere, 

a nála tapasztalt nemzethűség a bukovinai székely gyökereiből is eredt, melyekre nagyon 

büszke volt - mondta Semjén Zsolt miniszterelnök-helyettes csütörtökön Csíksomlyón, ahol 

emléktáblát avattak a tavaly elhunyt nemzetpolitikai államtitkárnak. A csíksomlyói Fodor-ház 

udvarán tartott emléktáblaavató a volt nemzetpolitikai államtitkár családja által alapított 

Potápi Árpád János Alapítvány a Magyar Nemzetért első hivatalos eseménye volt. Semjén Zsolt 

miniszterelnök-helyettes "munkatársként, bajtársként és barátként" emlékezett Potápi Árpád 

Jánosra, aki megfogalmazása szerint amellett, hogy kiváló országgyűlési képviselő volt, "a szíve 

mélyén mindig polgármester maradt", hiszen nemcsak nagy víziói voltak, de az utolsó részletig 

meg is valósította azokat. A volt államtitkár által kezdeményezett nemzetpolitikai programok 

közül a Kárpát-medencei testvérvárosi kapcsolatokat, a lovasprogramot és a Petőfi Sándor-

programot emelte ki. Valamennyi elindításában segédkezett, és ha megvalósultak, "nem 

sütkérezett" a siker fényében, hanem máris indította a következőt - mondta. 

 

Orbán Viktor: az európaiak többsége nem támogatja Ukrajna gyorsított uniós 

csatlakozását 
2025. június 5. – MTI, miniszterelnok.hu, Hír TV, Index. Origo 

Az európaiak többsége nem támogatja Ukrajna gyorsított uniós csatlakozását - jelentette ki a 

miniszterelnök a Kárpát-medencei Magyar Képviselők Fórumának (KMKF) csütörtöki plenáris 

ülésén, Budapesten. A kormányfő az országházi tanácskozáson hangsúlyozta, a Kárpát-

medence a magyarok számára több mint tartózkodási hely, ez a mi történelmi lelki és szellemi 

otthonunk. A magyar létállapot legfontosabb tételeiként rögzítette: magyarnak lenni azt jelenti, 

hogy a nyelvünk a lelkünk, ha elveszítjük, önmagunkat veszítjük el. A magyar megmaradást 

nem ajándékba kaptuk, minden nap meg kell harcolni érte. Aki a családokat védi, a nemzetet 

védi. A határok elválaszthatnak, de a nemzet összetartozik. A KMKF-t méltatva különösen 

fontosnak nevezte, hogy van egy összmagyar testület, amelynek tagjai demokratikusan 

megválasztott képviselők. Üdvözölte azt is, hogy az erdélyi és a délvidéki magyar szervezetek 

választási sikereket értek el, és ezzel bizonyítják az etnikai politizálás szükségességét és 

eredményességét. Orbán Viktor szólt arról is, hogy a Kárpát-medencei magyarság számára a 

legnagyobb kihívás a háború, pontosabban az azt tápláló brüsszeli háborús politika. 

 

Kövér László: nincs külön hazai és külhoni magyar ügy, csak egyetlen és egységes 

magyar ügy van 
2025. június 5. – MTI, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demokrata, Vasárnap.hu, Hír TV, 

KISZó, Magyar Szó, Vajma.info, ma7.sk 
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Nincs külön határon inneni és túli, nincs külön hazai magyar és külhoni magyar ügy, hanem 

csak egyetlen és egységes magyar ügy van, hiszen ami történik ma a külhoni magyarsággal, az 

történhet holnap vagy holnapután a hazai magyarsággal is - mondta Kövér László az 

Országgyűlés elnöke a Kárpát-medencei Magyar Képviselők Fóruma (KMKF) plenáris ülésén 

csütörtökön Budapesten. Az Országgyűlés elnöke szerint ezt röviden úgy nevezik, hogy 

sorsközösség, és ez a Kárpát-medencében több mint ezer éve fennáll a magyarok között. Kövér 

László rámutatott: a legutóbbi találkozó óta bekövetkezett legkedvezőbb világpolitikai változás 

az volt, hogy az Egyesült Államok választópolgárai tavaly novemberben az elnökválasztáson 

úgy döntöttek, hogy Amerikának ki kell szállnia abból a "koporsóból", amelyet az amerikai és 

globalista balliberális politika ácsolt a számára. 

 

KMKF-zárónyilatkozat: a diplomáciai eszközök hatékony használatára van 

szükség a háború megállítására 
2025. június 5. – MTI, Krónika, Kárpátalja, Vasárnap.hu 

A Kárpát-medencei Magyar Képviselők Fóruma (KMKF) a diplomáciai eszközök hatékony 

használatát szorgalmazza a háború és a további vérontás megállítására és reményét fejezi ki, 

hogy egy tartós béke mielőbb megteremthető. Egyúttal felkéri a magyar kormányt, hogy a 

változó geopolitikai helyzetben minden kínálkozó lehetőséget ragadjon meg a béke 

előmozdítására. A KMKF csütörtöki plenáris ülésén elfogadott, az MTI-hez eljuttatott 

zárónyilatkozatban kiemelték: a kontinens hosszú távú békéje és polgárainak biztonsága egyik 

garanciális elemének tekintik a szülőföldjén nemzeti kisebbségi sorban élő közösségek 

jogainak rendezését. A szervezet nagyra értékeli, hogy sorsdöntő helyzetekben a magyarság 

egyöntetűen és határozottan kiáll jogaiért és megmaradásáért, mint legutóbb a romániai 

államfői választások második fordulójában, ahol sikerült elhárítani az erdélyi magyarságra 

leselkedő nagyobb veszélyt. A sikeres választói mozgósítás ismételten bizonyítja a nemzeti 

politizálás szükségességét és hatékonyságát, erősíti a magyarság presztízsét és növeli a 

kormányzati szerepvállalásának esélyét. 

 

Orbán Balázs: összmagyar érdek, hogy a kiemelkedő tehetségek közösségben 

tudjanak gondolkodni 
2025. június 5. – MTI, Vasárnap.hu, Demokrata 

Összmagyar érdek, hogy a következő generáció kiemelkedő tehetségei ne csak saját 

érvényesülésükön ügyködjenek, hanem közösségben tudjanak gondolkodni és lakóhelyükhöz 

minél közelebb részesüljenek tehetséggondozásban - hangoztatta Orbán Balázs, a 

miniszterelnök politikai igazgatója, a Mathias Corvinus Collegium (MCC) kuratóriumának 

elnöke az MCC felújított nagyváradi képzési központjának avatóünnepségén csütörtökön. A 

kuratóriumi elnök Kelemen Hunorral, a Romániai Magyar Demokrata Szövetség (RMDSZ) 

elnökével folytatott panelbeszélgetés keretében kifejtette: a tömegoktatás korában nagy 

szükség van olyan, egyéni mentorálásra épülő képzési rendszerre, amely nem engedi elveszni 

az egyediséget, és "meg tudja fogni" azokat, akik szívesen vállalnak többet. Ezt teszi az MCC, 

amely arra készíti fel a következő generációt, hogy a politika, az üzlet, a kultúra, az állam és 
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önkormányzatok működtetése terén helyt tudjon állni, nemzetközi dimenzióban is emelkedjen 

ki, és mindezt úgy tegye meg, hogy közben ne felejtse el: honnan jön és hova tart, és milyen 

közösség tagja - magyarázta. 

 

Vincze Loránt: az EU továbbra sem kíván foglalkozni a kisebbségvédelem 

kérdésével 
2025. június 5. – MTI, hirado.hu, ma7.sk, Székelyhon.ro 

Az, hogy az Európai Unió Bírósága végleg elutasította a Minority SafePack nevű európai polgári 

kezdeményezés ügyében benyújtott fellebbezést, bizonyítja, hogy az EU továbbra sem kíván 

foglalkozni a kisebbségvédelem kérdésével - jelentette ki Vincze Loránt, a Romániai Magyar 

Demokrata Szövetség (RMDSZ) európai parlamenti (EP-) képviselője csütörtökön. Az MTI-

hez eljuttatott közleményében a politikus arról tájékoztatott, hogy az Európai Unió Bírósága 

végleg elutasította a Minority SafePack nevű európai polgári kezdeményezés ügyében 

benyújtott fellebbezést, és ismételten helybenhagyta az Európai Bizottság döntését, amely 

szerint a brüsszeli testület nem kíván jogalkotási javaslatokat benyújtani a kezdeményezés 

alapján. Kijelentette: az uniós bíróság végleges döntésével az Európai Bizottság oldalára állt. A 

brüsszeli végrehajtó testület 2021-ben döntött úgy, hogy az EU-ban élő 50 millió nemzeti 

kisebbséghez tartozó ember és egymillió aláíró sürgetésére sem indít uniós jogalkotást a 

kisebbségek támogatása és védelme érdekében - hívta fel a figyelmet. 

        
Elindult a Boldogasszony zarándokvonat – A nehéz helyzetben levő parajdiakért 

és háromszékiekért is imádkoznak  
2025. június 5. – MTI, Krónika, maszol.ro, Székelyhon.ro 

Elindult a csíksomlyói pünkösdi búcsúra a 12. Boldogasszony zarándokvonat csütörtök kora 

reggel a budapesti Keleti pályaudvarról. A zarándokvonat ünnepélyes búcsúztatóján Nacsa 

Lőrinc, a Miniszterelnökség nemzetpolitikai államtitkára arról beszélt, hogy a zarándoklat 

résztvevőit, akik a magyarság egyik fontos lelki központjához tartanak, a béke és a nemzetünk 

jövője melletti kiállás jellemzi. Csíksomlyón imádkozni fognak a nehéz helyzetbe került 

parajdiakért, a háromszéki árvíz sújtotta településekért – mondta. Az államtitkár kiemelte, 

hogy a zarándoklatok fontosak, mert mindig túlmutatnak önmagunkon: a személyes 

kéréseinken és problémáinkon túl fontosabb célokért tudunk imádkozni.  

 

Lóháton indultak el sepsiszentgyörgyi zarándokok a csíksomlyói búcsúba  
2025. június 5. – Krónika, maszol.ro 

Elindultak a lovas zarándokok csütörtökön Sepsiszentgyörgyről a szombaton tartandó 

csíksomlyói pünkösdi búcsúba. Amint Antal Árpád, Sepsiszentgyörgy polgármester a közösség 

oldalon csütörtökön közölte, elindultak a lovasok a kultikus kegyhelyen tartandó búcsúba, 

amelyre idén is félmillió zarándokot várnak az egész Kárpát-medencéből. „Ég királynője, 

Sepsiszentgyörgyöt a te oltalmadra bízzuk! Pünkösd közeledtével a Kárpát-medence minden 
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szegletéből hittel és reménnyel telve indulnak útnak zarándokok, hogy a csíksomlyói Szűz 

Mária templomában imádkozzanak. Sepsiszentgyörgy imaszalagját Sztakics Éva 

alpolgármester adta át a lovaszarándokoknak, akiknek útját Márkus András atya áldása kíséri. 

Isten óvjon és áldjon mindenkit az úton!” – fogalmazott a polgármester.  

 

Csíksomlyói búcsú: 300 ezer zarándokot várnak, adománygyűjtést hirdettek a 

háromszéki árvízkárosultak megsegítésére  
2025. június 5. – MTI, Krónika, Székelyhon.ro 

Mintegy háromszázezer zarándokot várnak pünkösd szombatján az idei csíksomlyói búcsúba, 

amelyre a gyalogos zarándokok védelmében útlezárásokkal és biztonsági intézkedésekkel 

készülnek a szervezők. Adománygyűjtést is hirdettek a háromszéki árvízkárosultak 

megsegítésére – tájékoztattak a csütörtökön tartott sajtótájékoztatón. A csíksomlyói 

kegytemplom előtti téren tartott sajtótájékoztatón Timár Sándor P. Asztrik, a kegytemplom 

igazgatója emlékeztetett, hogy „a csíksomlyói Szűzanya hazavárja gyermekeit”, és azt kívánta a 

zarándokoknak: úgy jöjjenek Csíksomlyóra, mintha haza jönnék, minden körülmény adott, 

hogy jól érezzék magukat. Elmondta: az idei pünkösdi búcsúra csütörtökön elkezdtek érkezni 

a zarándokok, és pénteken már nagy tömegre számítanak. Péntek délre megérkezik a 

csíkszeredai pályaudvarra a Boldogasszony zarándokvonat is mintegy ezer zarándokkal, 

számukra szentmisét mutatnak be a kegytemplomban.  

 

„A só a múltunk, a jövőnk is az kell legyen” – Így látják a helyzetet a parajdiak 
2025. június 5. – maszol.ro 

Egy héttel a parajdi sóbányánál történt katasztrófa után a helyiek kezdenek beletörődni a 

helyzetbe. Abban bíznak, hogy a szakemberek képesek megmenteni a bányát, és ha csak évek 

múlva is, de ismét virágzik majd a turizmus a településen. A helyszínen járva azt tapasztaltuk, 

hogy a falubeliek felismerték, az adott helyzetből kell kihozniuk a legtöbbet, és meg kell 

próbálniuk valamilyen módon megmenteni a vállalkozásukat.  

 

Mága Zoltán hegedűművész is nemzeti összefogásra szólít az árvízkárosultak 

megsegítéséért 
2025. június 5. – MTI, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Hír TV, Origo 

Mága Zoltán a parajdi sóbányát ért természeti csapás után összefogásra szólítja a magyar 

nemzetet a székelyföldi árvízkárosultak megsegítéséért. A Liszt Ferenc-díjas hegedűművész az 

adománygyűjtéshez 1 millió forinttal és három jótékonysági koncerttel járul hozzá. Mága 

Zoltán MTI-hez csütörtökön eljuttatott közleményében azt írta, mély megdöbbenéssel és 

őszinte együttérzéssel értesült a parajdi sóbányát ért természeti katasztrófáról, amely nemcsak 

Erdély, hanem az egész magyarság egyik kulturális és történelmi jelképét sújtotta. "A 

Székelyföldön élő honfitársaink most nehéz napokat élnek át, de tudniuk kell, nincsenek 

egyedül" - áll a művész közleményében. Mint írta, magyarként és művészként mindig is 

szívügye volt a határon túli magyar közösségek, különösen az erdélyi magyarság sorsa. 
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Újabb 60 napra eltiltanák Soós Zoltán polgármestert 
2025. június 5. – maszol.ro, Székelyhon.ro 

Az ügyészek javaslatot tettek Soós Zoltán marosvásárhelyi polgármester, hatósági 

felügyeletének további 60 napos meghosszabbítására - jelentette be közösségi oldán az 

önkormányzat.  A tájékoztatás szerint szerdán az Országos Korrupcióellenes Ügyészség (DNA) 

úgy döntött, hogy meghosszabbítja azokat a korlátozó intézkedéseket, amelyeket korábban 

Soós Zoltán polgármester ellen rendeltek el. A polgármesteri hivatal közleménye szerint Soós 

Zoltán fellebbezni fog az ügyészség határozata ellen, a végső döntést a bíróság fogja meghozni 

jövő héten. Amennyiben a kedvezőtlen ítélet születik, a polgármester továbbra sem közelítheti 

meg, illetve léphet be a polgármesteri hivatal épületébe, és további két hónapra eltilatnák 

feladatköre gyakorlásától. 

 

Petres Sándor: A cél a Telegdy-bánya és a turisztikai rész megmentése 
2025. június 5. – maszol.ro, Székelyhon.ro 

A parajdi sóbányánál kialakult helyzetről tartott sajtótájékoztatót csütörtökön délelőtt Petres 

Sándor Hargita megyei prefektus, Constantin Dan Dobrea, a Salrom igazgatója, valamint a 

Román Vízügy katasztrófavédelmi részlegének vezetője. Petres Sándor megerősítette, hogy 

mind a nyolc külföldi szakértő megérkezett Parajdra, és megkezdik a hivatalos munkájukat. 

Hozzátette: a szakértők tevékenységéről jelenleg nincs lehetősége további részleteket közölni. 

Arra a kérdésre, hogy az esetleges bányaomlás veszélyezteti-e még az evakuált lakóházakat, a 

prefektus elmondta: továbbra is érvényben vannak a biztonsági intézkedések. „Ahogy 

korábban is jeleztük: minden olyan perc, amikor nem történik meg azonnali és teljes 

beszakadás, csökkenti a kockázatot. Ugyanakkor a biztonsági zóna fenntartása továbbra is 

elengedhetetlen. Csak azok léphetnek be a területre, akiknek hivatalos feladatuk van ott, és 

kizárólag a legszigorúbb óvintézkedések mellett” – fogalmazott a prefektus. Hangsúlyozta: az 

elmúlt 24 órában nem történt semmi, ami arra a következtetésre juttatott volna, hogy a veszély 

fokozódna, és ezeket pedig a friss mérési eredményekre támaszkodva állapították meg. 

 

Elegancia és elhivatottság – befejezték tanulmányaikat a Kanta Szakképző 

Központ végzősei 
2025. június 5. – maszol.ro 

A Kanta Szakképző Központ idei végzősei méltó módon zárták le tanulmányaikat: nem átlagos 

iskolai közegben, hanem a festői környezetben fekvő, négycsillagos Bálványos Resort exkluzív 

éttermeiben tettek gyakorlati vizsgát. A rendezvény nem csupán a diákok szakmai tudásáról 

szólt, hanem a szakképzés jövőjéről, közösségmegtartó erejéről is tanúságot tett. A központban 

négy különböző, turizmushoz és vendéglátáshoz kapcsolódó szakon – szakács, panzió fogadós, 

turisztikai technikus és pincér-vendégtéri szakember – készültek fel a fiatalok a pályakezdésre. 

A vizsga zárónapján, amelyen a pincér-vendégtéri szak hallgatói mutatták be tudásukat, 

számos prominens vendég is jelen volt, köztük Pálmai Gergely, a magyarországi Kulturális és 

Innovációs Minisztérium szakképzésért felelős helyettes államtitkára, Metzger Tibor, a 
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Baranya Vármegyei Szakképzési Centrum kancellárja, Gáj Nándor, Kovászna Megye 

Tanácsának alelnöke, valamint a Mátészalkai Szakképzési Centrum pedagógusai. 

 

Parajd: a víz a mennyezetig ellepi a tárnákat, a régi bányánál elkerülhetetlen a 

beomlás  
2025. június 5. – MTI, Krónika 

Nem jelent meg újabb, a régi bánya hirtelen beszakadására utaló jel a vízzel elárasztott parajdi 

sóbányánál a csütörtöki mérések szerint – közölte Petres Sándor Hargita megyei prefektus. A 

helyszínre érkezett belföldi és nemzetközi szakértők vizsgálják, hogyan lehet kiszivattyúzni a 

sós vizet az új bányából és a turisztikai részről, és mit kezdjenek ezzel a nagyon magas 

sókoncentrációjú vízzel. A kormány területi képviselője csütörtökön a településen elmondta: a 

régi bányánál jelentkező kisebb beomlások azt mutatják, egyre bizonyosabb, hogy nem hirtelen 

szakad be a teteje. Hozzátette, hogy a hatóságok erre is felkészültek, és a védelmi intézkedések, 

kilakoltatások továbbra is érvényben maradnak – foglalta össze az Agerpresre hivatkozva az 

MTI. Constantin Dan Dobrea, az Országos Sóipari Társaság (Salrom) igazgatója aláhúzta: az 

egyre valószínűbb beomlás a régi bányánál történik, ahol 40 éve nem folyt kitermelés.  

 

Tánczos: azonnali támogatást nyújtanak az árvízkárosultaknak, finanszírozzák a 

Korond-patak záportározóját  
2025. június 5. – Krónika, maszol.ro 

Tánczos Barna pénzügyminiszter, miniszterelnök-helyettes bejelentette, azonnali támogatást 

kapnak a Kovászna megyei árvízkárosult települések, az RMDSZ kérésére finanszírozást 

biztosítanak a Korond-patak záportározójára. Tánczos Barna pénzügyminiszter, 

miniszterelnök-helyettes azt nyilatkozta, azonnali támogatásként eszközöket és tartós 

élelmiszereket kap a háromszéki Kökösbácstelek és Nagyborosnyó az állami stratégiai 

tartalékból – ezekről csütörtökön döntött az Országos Vészhelyzeti Bizottság a két árvíz sújtotta 

településen összesített azonnali segítségnyújtáshoz szükséges igények alapján. „Továbbra is 

szorosan együttműködünk a helyi önkormányzatokkal és hatóságokkal, hogy a kárfelmérések 

után további támogatást tudjunk nyújtani Kovászna megyének és az árvízkárosult lakosoknak” 

– idézte Tánczos Barnát az RMDSZ hírlevele.  

        
Tisztújítás lesz a Csemadokban, egyelőre két elnökjelölt neve ismert 
2025. június 5. – ma7.sk  

Ősszel tisztújítást tart a Csemadok, az elnöki posztra jelenleg folyik a jelölések elfogadása. 

Eddig két jelölt neve merült fel: az egyik Petheő Attila, a másik pedig Kiss Beáta. Mindketten a 

Selye János Egyetem oktatói. Szeptemberben újra elnököt választ magának a Csemadok, a 

Szlovákiai Magyar Társadalmi és Közművelődési Szövetség. Az eddigi elnök, Bárdos Gyula már 

2009-től tölti be ezt a funkciót, és nem vállalja tovább a szervezet irányítását. Jelenleg folynak 

a jelölőgyűlések, az elnökjelölt személyére a szervezet területi konferenciái tehetnek javaslatot.  
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Az Országos Közgyűlés szeptember 20-án lesz, Ipolynyéken – mondta az Új Szónak Görföl 

Jenő, a szervezet országos titkára.  Egyelőre két jelölt neve ismert, mindkettőt több területi 

választmány (TV) is jelölte. Kiss Beáta jelenleg is tagja a szervezet országos elnökségének, a 

szórványban élő magyarokért felel, őt többek között a Galántai TV jelölte. Petheő Attilát, a 

Csemadok Komáromi TV elnökét pedig többek közt a Dunaszerdahelyi TV javasolta az elnöki 

posztra.  

 

Nemzetközi kapcsolatépítés: együttműködési megállapodás a szöuli és a 

komáromi teológiai karok között 
2025. június 5. – felvidek.ma  

Fontos mérföldkőhöz érkezett a Selye János Egyetem Református Teológiai Kara: újabb 

nemzetközi együttműködési megállapodást írt alá a dél-koreai Presbyterian University and 

Theological Seminary vezetésével. A megállapodás aláírására Szöulban, Dél-Korea 

fővárosában került sor, ahol dr. Lévai Attila, a kar dékánhelyettese – dr. Somogyi Alfréd dékán 

képviseletében és megbízásából – látta el kézjegyével a dokumentumot. A koreai intézményt 

prof. dr. Un Yong Kim, az egyetem elnök-vezetője képviselte. A komáromi delegáció tagja volt 

dr. Lévai Attila mellett prof. dr. Kovács Ábrahám, a Történeti Tudományok Tanszékének és a 

Selye János Egyetem Református Teológiai Kara Doktori Iskolájának vezetője is. Kovács 

Ábrahám korábbi nemzetközi kapcsolatai és sikeresen elnyert Erasmus mobilitási pályázata 

révén kiemelkedő szerepet vállalt az együttműködés létrejöttében. Hozzájárulása nemcsak e 

megállapodás előkészítésében volt döntő, hanem már korábban, a Honam Theological 

University and Seminary-val megkötött partneri szerződés során is meghatározónak bizonyult. 

 

A sportújságírás nagyjai Dunaszerdahelyen 
2025. június 5. – ma7.sk  

A csallóközi labdarúgás szentélye, a dunaszerdahelyi MOL Aréna adott otthont a Magyar 

Sportújságírók Szövetsége idei kongresszusának. Ez az első alkalom, hogy Magyarország 

határain túl tanácskozott a szövetség, és egy jól értelmezhető jelzés, miszerint a sportújságírók 

sem szorítják a nemzet fogalmát és a magyar sportsikereket Magyarország határai közé. Az éves 

rendes közgyűlés első programjaként levetítették Tősér Ádám nagy sikert aratott DAC-filmjét. 

Nagy Krisztián, a klub PR-menedzsere, aki egyben a városi önkormányzat ifjúsági és 

sportbizottságának elnöke, megjegyezte, hogy az alkotást a Magyar Filmszemlén az öt legjobb 

dokumentumfilm közé választották, ami azért is nagy siker, mert dokumentumfilmből készül 

a legtöbb. Az esemény moderátora Csisztu Zsuzsa, a MSÚSZ alelnöke elsőként Szöllősi 

Györgyöt, a szövetség elnökét invitálta a mikrofon elé, hogy köszöntse a jelenlévőket.  Szöllősi 

kifejtette, hogy a külhoni helyszín ellenére 140 kollégájuk kért szállást, ami azt jelenti, hogy a 

kongresszusra nem érkeztek kevesebben, mint eddig, sőt valószínűleg még több küldött van 

jelen a szokásosnál. 
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A nemzet egysége megmarad és tovább erősödik 
2025. június 5. – Pannon RTV 

A magyar nemzetrészek vezetői értékelték az elmúlt majdnem egy év történéseit a KMKF-en. 

A Vajdasági Magyar Szövetség is részt vett az eseményen. A plenáris ülés egy 

zárónyilatkozattal, azaz egy közös állásfoglalással ért véget. A szerbiai belpolitikai helyzetről, 

az új kormányról és a tüntetések hátteréről is beszélt dr. Pásztor Bálint a KMKF-en. Emellett 

pedig az elért eredményeket is ismertette a résztvevőkkel. Dr. Pásztor Bálint, elnök, VMSZ: „Az 

egyik az, hogy újabb 1802 sikeres pályázóval tudtuk bővíteni azoknak a körét, akik a 

Prosperitati Alapítvány pályázási rendszerén keresztül támogatáshoz, vissza nem térítendő 

támogatáshoz jutottak. Most már több mint 16 ezer sikeres pályázóról beszélhetünk, de az 

elmúlt egy évben ez 1802 új sikeres pályázó. A másik téma pedig, amely Kárpát-medencei 

kitekintésben is igen jelentős és büszkének kell rá lennünk, az a történelmi megbékélés.” 

 

„Legyen egy olyan alkalom, amikor valóban Trianonra emlékezünk” 
2025. június 5. – Pannon RTV 

Legyen egy olyan alkalom, amikor valóban Trianonra emlékezünk és a nemzeti összetartozásra 

odafigyelünk - hangzott el csütörtök este Zentán ahol, 20 óra 25 perckor fellobbant az 

Összetartozás Tüze a trianoni békediktátum emléknapján. A Kertek Helyi Közösség udvarán 

gyűltek össze a trianoni békediktátumra emlékezők Zentán. A rendezvény kezdetén felcsendült 

a Himnusz a székelyudvarhelyi Balázs Ferenc vegyeskar előadásában, majd meggyújtották az 

összetartozás tüzét. Bíró Edit, elnök, Balázs Ferenc Vegyeskar, Székelyudvarhely, Románia: 

„Mindenképpen nemzeti énekek fognak felcsendülni, mert a magyarságunk megerősítéséért 

vállaltuk fel azt a missziót, hogy olyan vidékekre megyünk, ahol kisebbségben élnek a 

magyarok és ezt a feladatot 35 éve teljesítjük.” 

 

Egy hegedű, amely összemuzsikálta a nemzetet 
2025. június 5. – Pannon RTV 

A nemzeti összetartozás napján, Halmos Béla születésnapján tizedik alkalommal adták át a 

Hagyományok Háza színháztermében a róla elnevezett vándordíjat és emlékérmet. Az idei 

évben a Halmos Béla-díjat a felvidéki Pusko Márton, míg az emlékérmet a vajdasági 

származású Szűcs Sándor népzenész, közösségszervező vehette át. A Halmos Béla-díjat és 

emlékérmet 2015 óta minden évben azoknak a személyeknek adják át, akik munkásságukkal 

kiemelkedően hozzájárulnak a táncházmozgalom, az autentikus népzene és a népi kultúra 

megőrzéséhez és továbbadásához.  A vándorhegedű – amely Halmos Béla mesterhangszere 

volt és Márkus János Barbarossa bécsi hangszerkészítő munkája – egy éves használatra kerül 

a díjazotthoz, aki ezen a hangszeren adhat koncerteket, és ha akarja, Halmos Béla hegedűjén 

játszva készíthet akár lemezfelvételt is. 
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Vallás és vallástalanság a 21. században - előadás a szabadkai MCC-ben 
2025. június 5. – Pannon RTV 

A beszélgetés során különböző nézőpontokból közelítették meg a vallás témáját és azt, hogy 

milyen hatása van ma a vallásnak a társadalmunkra. Vallás és vallástalanság a 21. században - 

címmel tartottak előadást a szabadkai Mathias Corvinus Collegiumban. Az est előadói Bodor 

Lóránd, az MCC Világvallások kurzus oktatója és Nagypál Szabolcs, az MCC Jog és Társadalom 

Műhelyének vezetője voltak. Az eseményen szó volt többek között a hitről, a vallási 

hagyományokról és a modern társadalom kapcsolódási pontjairól. Az előadás moderátora, 

Szőnyi László Gyula, az MCC Jog és Társadalom Műhelyének oktatója volt. 

       
Rákosi katona a háború újabb kárpátaljai áldozata 
2025. június 5. – Kárpátalja.ma 

Gyászol a Viski kistérség. A kórházban vesztette életét Kuruc Sztepan katona – adták hírül a 

Viski kistérség Facebook-csoportjában. Kuruc Sztepan Ivanovics a huszti járási Rákoson 

született. Az orosz-ukrán háborúban az Ukrán Fegyveres Erők kötelékében teljesített 

szolgálatot. Nemrég halálos sérüléseket szenvedett, és a kórházban hunyt el. Temetésének 

időpontját később közlik. Osztozunk a hozzátartozók fájdalmában. 

 

Beregszászban közel 400 gyermek táncolta az Összetartozás Táncát 
2025. június 5. – KISZó, Karpat.in.ua 

Június 1-5. között ünnepi rendezvénysorozatra és zárókoncertekre került sor a Nemzeti 

Összetartozás Napja alkalmából a Tulipán Tanoda Magyar Népművészeti Iskola 

szervezésében. A rendezvénysorozat Kárpátalja-szerte tizenegy helyszínen valósult meg: 

Rahón, Visken, Tiszapéterfalván, Csepében, Nagyszőlősön, Tiszaújhelyen, Beregszászban, 

Nagyberegen, Nagydobronyban, Kisgejőcön és Ungváron. A rendezvény keretein belül a 

Tulipán Tanoda művészeti iskoláinak és Kárpátalja 78 településén kihelyezett szakköri 

foglalkozásainak növendékei, iskolások és az óvodák nagy és középső csoportos növendékei, 

összesen 2153 gyermek táncolta el az Összetartozás Táncát. 

 

ZeneVarázslat – hetedszer 
2025. június 5. – KISZó 

A mögöttünk álló hét esztendő egy csoda és visszaigazolás volt számomra, hogy mennyire 

érdemes a tehetségekkel foglalkozni. Hiszen ha az ember szívéből szólnak a hangok, akkor azok 

hidat építenek közöttünk – fogalmazott dr. Várnagy Andrea, Magyarország Érdemes Művésze, 

Liszt Ferenc-díjas zongoraművész a GENIUS Jótékonysági Alapítvány által megszervezett VII. 

ZeneVarázslat hangverseny ünnepélyes megnyitóján. A január 27.- június 4. közötti 120 órás 

képzést hangverseny zárta, amit Beregszászban, a II. Rákóczi Ferenc Kárpátaljai Magyar 

Főiskola Esztergom termében tartottak meg. Várnagy Andrea hozzátette, a gyerekek 
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megtapasztalhatták, hogy a zene által el lehet mondani a kimondhatatlant, meg tudták mutatni 

a szívük legbelsejét, és ez benne is bizonyosságot tett, hogy ezért érdemes ezt a hivatást végezni.  

 

Összefogás Székelyföldért: a beregszászi színház és a Déryné Társulat művészei 

is a jó ügy mellé álltak!  
2025. június 5. – Kárpátalja.ma 

A közelmúltban pusztító áradások sújtották Székelyföldet, sok magyar család került nehéz 

helyzetbe. A közmédia és az Ökumenikus Segélyszervezet országos adománygyűjtést indított, 

hogy közösen segíthessünk nekik. Az adománygyűjtéshez a Kárpátaljai Megyei Magyar Drámai 

Színház és a Déryné Társulat művészei is csatlakoztak. A Nemzeti Színház vendégművésze, a 

Kárpátaljai Megyei Magyar Drámai Színház társulati tagja és a Déryné Társulat művésznője – 

Fornosi D. Júlia és Tarpai Viktória – videóbejegyzésükben arra kérnek mindenkit: ne hagyjuk 

magukra a székelyföldi magyarokat! Aki teheti, hívja a 1353-at! Minden hívás 500 forinttal 

támogatja az árvízkárosultakat. „Egy nemzet vagyunk, egy szívvel segítünk.” – ez a közös 

üzenet. 

 

Június 4-i megemlékezés Visken 
2025. június 5. – Karpat.in.ua 

Június 4. nem csupán egy dátum a történelemben, hanem a magyar nemzet közös 

emlékezetének fájdalmas, mégis megerősítő jelképe. A nemzeti összetartozás napján a világ 

különböző pontjain élő magyar közösségek együtt emlékeznek az 1920-as trianoni döntésre – 

arra a sorsfordító eseményre, amely nemcsak országrészeket, hanem családokat és emberi 

életeket is elválasztott egymástól. Visken, a református templom udvarán tartott 

megemlékezésen a résztvevők közösen idézték fel a múlt fájdalmát, ugyanakkor hitet tettek a 

nyelv, a kultúra és a közösség megtartó ereje mellett. A program a Szózat közös eléneklésével 

kezdődött az énekkar kíséretében. Ezt követően elhangzott egy versrészlet, amely így kezdődik: 

„Nem kell beszélni róla sohasem, de mindig, mindig gondoljunk reá.” E sorok megalapozták a 

megemlékezés bensőséges hangulatát. 

 

Megalakult a hercegszőlősi járási tanács, Prosszer Horvatin Szanellát újra 

megválasztották a testület alelnökévé 
2025. június 5. – Képes Újság 

Június 3-án, kedden megtartotta alakuló ülését a hercegszőlősi járási tanács, amelyen 

megválasztották a testület elnökét és alelnökét. Az új összetételű képviselő-testület 

egyhangúlag ismét Prosszer Horvatin Szanellát választotta meg alelnökének. A május 18-ai 

horvátországi önkormányzati választásokon a három, arányában legmagyarabb járásban, a 

Darázsiban, a Bellyeiben és a Hercegszőlősiben önálló, magyarok által vezetett járási listák is 

indultak. A Darázsi járásban Virág Tibor, a Hercegszőlősiben Prosszer Horvatin Szanella, a H
o

rv
á

to
rs

zá
g

 
K

á
rp

á
ta

lj
a

 

https://karpatalja.ma/karpatalja/kozelet/osszefogas-szekelyfoldert-a-beregszaszi-szinhaz-es-a-deryne-tarsulat-muveszei-is-a-jo-ugy-melle-alltak/
https://karpatalja.ma/karpatalja/kozelet/osszefogas-szekelyfoldert-a-beregszaszi-szinhaz-es-a-deryne-tarsulat-muveszei-is-a-jo-ugy-melle-alltak/
https://life.karpat.in.ua/?p=244424&lang=hu
https://kepesujsag.com/megalakult-a-hercegszolosi-jarasi-tanacs-prosszer-horvatin-szanellat-ujra-megvalasztottak-a-testulet-alelnokeve/
https://kepesujsag.com/megalakult-a-hercegszolosi-jarasi-tanacs-prosszer-horvatin-szanellat-ujra-megvalasztottak-a-testulet-alelnokeve/


 

 

Napi Nemzetpolitikai Sajtószemle – 2025. június 6. 

Bellyei járásban pedig Munk Erik vezette a független járási listát, mindhárom szép eredményt 

ért el. 

 

A csúzai Csárdás a Kárpát-medencei magyar néptáncosok találkozóján 
2025. június 5. – Képes Újság 

Május 30-a és június 1-je között rendezték meg Lakiteleken (Magyarország), a Hungarikum 

Ligetben a Kárpát-medencei magyar néptáncosok, népzenészek és hagyományőrzők 

találkozóját. A háromnapos eseményen a horvátországi magyarságot a HMDK csúzai Csárdás 

Népi Tánccsoportja képviselte. A II. Kösöntyű Találkozó a Kárpát-medence egyik legszínesebb 

néptáncos és hagyományőrző seregszemléje, melyet idén ismét a lakiteleki Hungarikum 

Ligetben rendeztek meg. A találkozó célja, hogy összehozza az ország határain belül és kívül élő 

magyar közösségeket, bemutatkozási lehetőséget adjon a népművészet minden ágának, és 

megerősítse a kulturális kapcsolatok hálózatát. 

 

A magyarok sikere a sport és a kultúra ünnepén 
2025. június 5. – Képes Újság 

A nemzetiségi hagyományok ápolása és a közösségi összetartás kiváló példája valósult meg 

május 31-én Veliki Zdenciben, ahol a Grubišno Polje-i Magyarok Közössége – pontosabban a 

hagyományőrző szakosztály tagjai – és a Belovári Magyarok Közösségének a tagjai is aktívan 

részt vettek A sport és a cseh kultúra napja elnevezésű rendezvényen. A Grubišno Polje-i 

Magyarok Közössége és a Belovári Magyarok Közössége már évtizedek óta elkötelezett a 

bilogorai magyar hagyományok őrzését illetően. A közösség nemcsak ünnepeken, hanem a 

mindennapokban is azon dolgozik, hogy a magyar nyelv, kultúra és szokások élő elemei 

maradjanak a helyi közéletnek. Ennek kiváló példája volt a részvételük a Veliki Zdenciben 

megrendezett, nemzetiségeket és sportot ünneplő eseményen. 

 

Intenzív a kultúrák közötti együttműködés a belovári régióban 
2025. június 5. – Képes Újság 

A Grubišno Polje-i Magyarok Közössége május 24-én részt vett a 23. Cseh Kulturális Napokon 

Belovár városában, ahol a bilogorai magyar hagyományőrző szekció látványos bemutatót 

tartott lángoskészítésből. A Grubišno Polje-i Magyarok Közössége megalakulása óta szolgálja 

a Belovár-Bilogora megyei magyar közösséget, célul tűzve ki a magyar kultúra, hagyományok 

és gasztronómia megőrzését és ápolását. Az egyesület aktív szerepet vállal a helyi és regionális 

kulturális életben, különféle rendezvényeken való részvételével és saját események 

szervezésével. Az egyesület keretein belül működő szekciók lehetőséget biztosítanak a tagok 

számára, hogy aktívan részt vegyenek a közösségi életben és hozzájáruljanak a magyar 

hagyományok továbbadásához. 
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Hagyomány, ami összeköt – közösségeinkben idén is rendeztek májusfa-

kitáncolást 
2025. június 5. – Képes Újság 

Az év ötödik hónapjának a végén újra kidöntötték a májusfákat falvainkban. Habár több helyen 

is tartottak ünnepséget, a legnagyobb és leglátványosabb esemény idén is Újbezdánban zajlott, 

ahol már negyedszázados hagyománya van a májusfa kitáncolásának. „Lassan eljött a hónap 

utolsó napja. A nap melegen ragyogott az égen, a daliás legény zenészekkel és vidám 

táncosokkal érkezett a kis ház elé. Jókedvűen kidöntötték a májusfát, daloltak, táncoltak, 

vigadoztak, míg csak a csillagok fel nem ragyogtak az égen. A legény és a leány egymásra 

találtak, szerelem szövődött közöttük…” – foglalta össze a Komikus Színjátszó Csoport kreatív 

kismesejátéka a májusfa-kitáncolási ünnepély eredettörténetét, amelyet a rendezvényen le is 

vetítettek. 

 
 

Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2025. június 5. – Kossuth Rádió 

 

Tizennégy éve tartják Királyhalmon az Összetartozás napjának délvidéki, központi 

megemlékezését. A trianoni határvonal megcsonkította ezt a falut is, ezért választották ezt a 

helyszínt. Az alkalmi beszédet ezúttal is Pásztor Bálint, a Vajdasági Magyar Szövetség elnöke 

mondta. Németh Ernő hangképei. 

 

Emlékezni és emlékeztetni, erőt meríteni identitásunk gyökereiből, az együvé tartozás 

érzéséből, amelyet semmilyen nagyhatalmi döntés nem tudott, nem tud szétszakítani - 

hangsúlyozták a Nemzeti Összetartozás napi marosvásárhelyi rendezvény résztvevői és 

szónokai. A belvárosi unitárius templomban és templomkertben tartott tegnapi megemlékezés 

résztvevőit Magyarország kormánya nevében Dévai Erika csíkszeredai konzul köszöntötte. 

Elsőként az ő beszédéből hallunk rövid részletet Erdei Edit-Zsuzsánna összeállításában. 

 

Június 4-én, 20 óra 25 perckor Muzslyán is fellobbant az Összetartozás tüze. A megemlékezést 

immár hatodik éve a helybeli cserkészek szervezik, az esemény színhelye pedig ezúttal is a falu 

szélén levő Kiserdő volt. Kónya-Kovács Otília összeállításában elsőként Gabona Ferencet, a 

Vajdasági Magyar Cserkészszövetség elnökét halljuk. 
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A szomszédos államokhoz került területeken élő magyarok számára nem csak nemzeti tragédia 

volt a trianoni határok meghúzása. A leggyakrabban a családok szétzilálását, tönkretételét, 

nincstelenségbe sodrását idézte elő az impériumváltás. Erdélyben a román területfoglalás nem 

1920-ban, a békeszerződés után kezdődött, hanem másfél évvel korábban, a románok 1918. 

december elsejei, gyulafehérvári nemzetgyűlését követően. Mint minden erdélyi, bánsági vagy 

partiumi városban, Aradon is jól működő közigazgatási és kulturális intézményeket, 

iskolahálózatot, közműveket, felbecsülhetetlen értékű műkincseket talált az új román hatalom. 

Trianon aradi következményeiről szól Pataky Lehel Zsolt összeállítása. 

 

Az Európai Unió Törvényszéke 2022 novemberében elutasította a Minority SafePack 

szervezőinek keresetét, amelyet az Európai Bizottság 2021 januári közleménye ellen nyújtottak 

be. Vagyis pert vesztett akkor a Minority SafePack az EU Törvényszékén. Azt az elutasító 

határozatot megfellebbezték az Európai Unió Bíróságánál, amely mára ígérte a döntést. Hogy 

mit határozott az EU Bírósága? Erről kérdeztük telefonon Vincze Lorántot, a FUEN elnökét, az 

RMDSZ európai parlamenti képviselőjét. 

 

Meg kell állítani az utókonfiskációkat, hangsúlyozza a Magyar Szövetség. Eljárási hibákra 

hivatkozva a szlovák Földalap ismét földeket koboz el magyar és német származású szlovák 

állampolgároktól. Vagyis napjainkban hajtja végre az 1945-ben Edvard Benes államfő 

dekrétumaiban foglaltakat. Erről tartott sajtótájékoztatót Stop Benes! címmel a Magyar 

Szövetség. 

 

Az Ung-vidéken található Nagydobronyi kistérség adománygyűjtésbe kezdett a természeti 

katasztrófa sújtotta Parajd megsegítésére. Bár maguk is nehéz, háborús körülmények között 

élnek, nem feledik, hogy nemrég még a parajdiak nyújtottak segítséget nekik. Most testvéri 

szeretettel akarják viszonozni azt a támogatást. A nagydobronyiak szerint: a magyar 

összetartozás egyik legszebb példája, amikor két, külhoni közösség segíti egymást. Iváncsik 

Attila riportja. 


